
KDO NA TOM VLASTNĚ VYDĚLÁ?
Pokud se zajímáte o softwarové vybavení vaší firmy, či jste za něj přímo zodpovědní, určitě vaší 

pozornosti neunikly billboardy jedné nejmenované softwarové společnosti, jedničky v oboru DTP 
produktů. Snažila se nás v nich upozornit na skutečnost, že naše integrace do Evropské unie je už jen 
otázkou dnů a že přesně tolik času nám ještě zbývá na pořízení SW za stávající ceny. Po vstupu se totiž 
cenová úroveň chtě nechtě bude muset podřídit diktátu celoevropského trhu, a to tak, aby si stejný 
produkt za stejný peníz koupil jak živnostník provozující malé studio v Portugalsku, tak i živnostník na jižní
Moravě. Doposud je vše v naprostém pořádku, až na jednu ne bezvýznamnou maličkost. Pro našince to 
bude bohužel znamenat výrazné navýšení ceny - o více než jednu třetinu -, ovšem bez záruky, že stejně 
naroste jeho příjem. Nejde samozřejmě jen o zmíněnou společnost, která je díky billboardům nejvíce 
vidět. To samé pochopitelně platí mimo jiné i pro software z Redmondu, který hlásí nejvýraznější skoky u 
mezinárodních verzí svých produktů. Na řadu přijdou i verze lokalizované, ovšem postupně. Ostatní 
zahraniční producenti mlčí, týká se jich to však také.

Na druhé straně tady máme silný tlak na potírání softwarového pirátství, nelegálního používání 
licencí programů a kopírování. V této oblasti sice nepatříme úplně k nejhorším (studie hovoří o mírném 
zlepšení ve srovnání s předchozími roky), určitě se však nemáme čím chlubit - naopak máme co dohánět.
A teď kudy z toho ven. Je jasné, že podnikové kasy dostanou dost zabrat, chtějí-li udržet krok s vývojem a
pracovat s nejmodernějšími produkty. Ve srovnání s loňským rokem může totiž v některých případech 
dojít ke zvýšení cen programového vybavení až o 50 %, uvážíme-li novoroční dáreček v podobě zařazení
softwaru do základní daňové sazby, a tedy navýšení ceny o 17 %. To už nutně musí vést k zamyšlení, zda
by stávající verze přece jen nějaký ten čas ještě nevydržely, a stejně možná i nelegální kopie, když už na 
ně zatím nikdo nepřišel. Se srovnáním cen souvisejícím se vstupem do EU těžko něco naděláme, 
nemuselo to ovšem být horší o zvýšení daně, které celou věc ještě umocňuje. Jediní, kdo by ze stávající 
situace mohli mít prospěch, jsou producenti free a open source softwaru. Že by přišel jejich čas?
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